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Les formes dependent i depenent són correctes, però tenen significats 
diferents.

El dependent, la dependenta és un nom 
que vol dir ‘persona que ven mercaderies 
en un establiment comercial, a l’engròs o 
al detall’. 

Els encarregats de secció de botigues i 
magatzems supervisen les activitats 
dels dependents. 

Abans feia de dependenta, però ara 
s’ocupa de la gestió de queixes. 

Dependent és un adjectiu que significa ‘que depèn d’algú o d’alguna cosa’.

Aquest adjectiu és invariable pel que fa al gènere; és a dir, té la mateixa forma per al masculí 
que per al femení. En canvi, sí que admet la formació de plural: dependents.
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El programa Respir ofereix places 
residencials d’estada temporal per a 
persones dependents (i no depenents) 
de més de 65 anys. 

És un organisme dependent (i no 
depenent) de l ’Ajuntament.

T Dependent o depenent
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Amb l’adjectiu dependent i la forma prefixada drogo, provinent del mot català droga, 
s’obté el nom i adjectiu drogodependent, sinònim de drogoaddicte -a i toxicòman -a.

El consistori busca un nou emplaçament per al centre d’atenció a nois i noies 
drogodependents.

!
Depenent és el gerundi del verb dependre; com tot gerundi, és una forma sense flexió, 

invariable.
	

Depenent del nombre d’assistents, farem la reunió a la sala petita.

La decisió, depenent del consens amb què s’hagi pres, serà acceptada o no ho serà.

Aquest gerundi és substituïble per segons o segons que.

Consulteu altres parelles conflictives a l’apartat «Remarques sobre els sufixos» del 
Llibre d’estil de la Diputació de Barcelona:

alinear / *aliniar  / alienar		  lineal / *linial
decisiu / decisori			   nutritiu / nutricional
desertitzar / desertització		  rendible / rentable
directiva / directriu			   valorar / valoritzar
espacial / *espaial / especial		  vial / viari

Les formes drogaaddicte -a i drogaddicte -a són incorrectes.

Evitem la confusió entre l’adjectiu dependent i el gerundi depenent

Per comprendre ràpidament el valor d’una forma i l’altra, pensem en el parentiu 
directe entre dependent i independent. 

Així doncs, podem parlar d’una persona dependent o un organisme dependent, com 
també ens podem referir a una persona independent o un organisme independent.

En canvi, no parlarem mai d’una persona depenent o un organisme depenent, com 
no parlem tampoc de persones indepenents o organismes indepenents.
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